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Protokół Nr 51-08/2014 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 maja  2014 r. 
w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum i otworzyła posiedzenie.  

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o wpłynięciu do Komisji następujących 
druków:  1288, 1287, 1285, 1286 
 
 
Uwzględniając powyŜsze porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
1. Opiniowanie „Sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2013 rok” 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 

Gdańska na 2014 rok – druk nr 1288 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 1287 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad Ŝłobkami, klubami 
dziecięcymi i opiekunami dziennymi działającymi na terenie Gminy Miasta Gdańska – 
 druk nr 1263 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za 
parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat 
– druk nr 1269 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia: „Programu 

Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym dla Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2014-2016 i szczegółowych programów zdrowotnych zaplanowanych do 
realizacji w 2014 roku wraz ze środkami przeznaczonymi na ich finansowanie” –  
druk nr 1270 

 
7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego 

Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na lata 2011-2015” – 
druk nr 1285 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 2014” – druk nr 1286 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Sprawa remontów budynków NZOZów   
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10. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi  

w roku 2013  
 
11. Kompleksowe wspieranie rodziny – nowe podejście do rodziny w MOPR  

 
12. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie „Sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2013 rok” 
 
Maria Wojnarowska – Kierownika Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
BudŜetu Miasta i Podatków UM zreferowała sprawozdanie w zakresie działania 
Komisji.  
 
Nie było Ŝadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 5 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budŜetu Miasta Gdańska za 2013 rok w zakresie działania 
komisji.  
 
OPINIA  Nr 52-09/219/76/2014 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1288 
 
Druk nr 1288 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Maria Wojnarowska – Kierownika Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
BudŜetu Miasta i Podatków UM zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
komisji.  
 
Nie było Ŝadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 5 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się - pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 52-09/220/77/2014 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
     PUNKT 3 
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Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – 
druk nr 1287 

 
Druk nr 1287 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Maria Wojnarowska – Kierownika Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
BudŜetu Miasta i Podatków UM zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
komisji.  
 
Nie było Ŝadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 52-09/221/78/2014 – załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 
Ŝłobkami, klubami dziecięcymi i opiekunami dziennymi działającymi na terenie 
Gminy Miasta Gdańska– druk nr 1263 
 
Druk nr 1263 – stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czy oprócz tego, Ŝe dopisujemy opiekunów coś jeszcze radykalnie się zmieniło w 
tej uchwale?  
 
Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM 
Radykalnie się nie zmieniło, kontrole dalej są przewidywane, wszystkie placówki są 
kontrolowane raz w roku, a dodatkowo jeŜeli placówki się rejestrują, to wtedy się 
to odbywa na dwa miesiące po wpisie. Tutaj zmian nie ma. Kolejnym elementem 
będzie po uchwaleniu uchwały zarządzenie prezydenta, w którym określi 
szczegółowy plan kontroli.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Oczywiście kontrole są wtedy kiedy są one potrzebne czyli na wniosek.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A czego dotyczy kontrola, czy są to sprawy finansowe, organizacyjne, 
psychologiczne, pedagogiczne, co jest kontrolowane? 
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Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM 
Kontrolowane są głównie sprawy związane z jakością świadczenia usług, czyli np. 
czy placówka ma wszystkie ubezpieczenia, czy osoby, które pracują w tych 
placówkach mają ksiąŜeczki sanepidowskie, czy jest uchwalony statut, czy jest w 
przypadku Ŝłobków współpraca z rodzicami, czy zabawki odpowiadają normom. 
Pewne kontrole robimy wspólnie z sanepidem bo on teŜ musi kontrolować te 
jednostki i staramy się chodzić wspólnie i na niektóre kontrole chodzić razem.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A jeŜeli chodzi o pracowników co jest sprawdzane? 
 
Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM 
Dyplom i kwalifikacje.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 6 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 52-09/222/79/2014 – załącznik nr 10 do protokołu.  
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 
płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, 
ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie 
oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 1269 
 
Druk nr 1269 – stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni 
zreferował projekt uchwały.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Dlaczego karta N+ jest wydawana na 5 lat? Jakie jest uzasadnienie?  
 
Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni 
Jest bardzo duŜa patologia w funkcjonowaniu kart parkingowych polega ona na 
tym, Ŝe osoby zmarłe przekazały komuś dokument i ten dokument funkcjonuje. W 
ustawie jest zapis, Ŝe w przypadku śmierci osoby kartę trzeba zdać ale nie ma 
Ŝadnych przepisów mówiących o tym w jaki sposób to zrobić, w związku z tym 
funkcjonują tysiące kart parkingowych, które nie powinny juŜ funkcjonować. 
Dlatego wprowadzono ograniczenie do 5 lat.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czy karta N+ pozwala na bezpłatne parkowanie na miejscach płatnych?  
 
Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni 
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Jest to karta, która pozwala na bezpłatny postój na kaŜdym miejscu w strefie 
płatnego parkowania natomiast niebieska karta wydawana na podstawie ustawy o 
prawie drogowym na miejscu wyznaczonym dla osoby niepełnosprawnej. Karta 
niebieska wydawana jest w przypadku kiedy niepełnosprawność jest znaczna  
nieumiarkowana natomiast Ŝółta tylko w przypadku znacznej. Obydwie karty są 
wydawane na podstawie orzeczenia wydanego przez przewodniczącego zespołu ds. 
orzekania o niepełnosprawności. JeŜeli ktoś juŜ ma to orzeczenie, to organ 
wydający jedną i drugą kartę nie bada przyczyn niepełnosprawności.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 6 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 52-09/223/80/2014 – załącznik nr 12 do protokołu.  
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia: 
„Programu Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom 
Społecznym dla Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2016 i szczegółowych 
programów zdrowotnych zaplanowanych do realizacji w 2014 roku wraz ze 
środkami przeznaczonymi na ich finansowanie”– druk nr 1270 
 
Druk nr 1270 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Karin Godziniec – Głównny Specjalista w Referacie Organizacji i Planowania 
Wydziału Rozwoju Społecznego UM zreferowała projekt uchwały. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Po naszym spotkaniu z NZOZami poszedł nieciekawy przekaz, Ŝe seniorzy zostali 
pozbawieni szczepień na grypę, w związku z tym mam prośbę do pani prezydent 
Ŝeby po uchwaleniu tej uchwały wysłać komunikat prasowy.  
 
Karin Godziniec – Głównny Specjalista w Referacie Organizacji i Planowania 
Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
JuŜ mamy przygotowaną notatkę więc jeŜeli uchwała zostanie przyjęta od razu 
pojawi się taka informacja.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 6 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 52-09/224/81/2014 – załącznik nr 14 do protokołu.  
 
     PUNKT 7 
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Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Wieloletniego Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami 
pozarządowymi na lata 2011-2015” – druk nr 1285 
 
Druk nr 1285 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM zreferowała projekt uchwały.  

 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 6 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 52-09/225/82/2014 – załącznik nr 16 do protokołu.  
 
     PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 
2014” – druk nr 1286 
 
Druk nr 1286 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM zreferowała projekt uchwały.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czy te pieniądze są przeznaczone na jakieś szkolenia menadŜerskie? 
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM 
Akademia Gdańskiego Przedsiębiorcy to jest projekt, który dotyczy szkoleń dla osób 
chcących podjąć działalność gospodarczą.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A czy to było poruszane na Radzie Działalności PoŜytku Publicznego?  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM 
Ta zmiana akurat nie była konsultowana z Radą PoŜytku.  
 
Nie więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 6 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 52-09/226/83/2014 – załącznik nr 18 do protokołu.  
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     PUNKT 9 
Sprawa remontów budynków NZOZ-ów   
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dzisiaj odbyło się robocze spotkanie w sprawie remontów, na którym była pani 
prezydent, przedstawiciele WRS, GZNK, DRMG. NZOZy zgłaszają się do nas coraz 
częściej z róŜnymi problemami remontowymi w budynkach miejskich, i tu nie 
chodzi o wymianę okien ale o generalne remonty typu naprawa dachu, windy, 
podjazdy dla osób niepełnosprawnych. Na etapie zgłaszania wnisoków do budŜetu 
będę proponowała Ŝebyśmy przegłosowali Ŝeby pieniądze były zarezerwowane na 
ten cel. Trochę inaczej ma się sprawa z wymianą wind, wygląda lepiej niŜ wszystkie 
inne sprawy remontowe, proszę panią prezydent o przedstawienie sprawy. 
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
To są pieniądze inwestycyjne, w związku tym one się pojawiają w programie 
realizacji inwestycji. W tej chwili jesteśmy na etapie gdzie windy są juŜ prawie 
wszędzie czyli wymóg umoŜliwiający podmiotowi staranie się o kontrakt z NFZ jest 
spełniony. Jest to sytuacja umowy związanej z DRMG, Ŝe z pieniędzy, które zostają 
jesteśmy w stanie dokładać do tych remontowych rzeczy. Tak się umówiliśmy, Ŝe 
jedną windę rocznie jesteśmy w stanie zagwarantować. Jest tylko kwestia do 
ustalenia, która jest w lepszym stanie, a która w gorszym.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ustaliliśmy równieŜ, Ŝe jeŜeli gdzieś jest jakiś problem najprostszym sposobem jest 
wpisanie tego do BPI.  
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji 
W umowie z najemcą jest zapis, Ŝe najemca wykonuje jakieś remonty w ramach 
mniejszego czynszu.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
MoŜe warto byłoby zrobić jakiś przegląd techniczny i zobaczyć czy NZOZy 
wywiązują się z tych umów, czy coś takiego kontrolujemy?  
 
Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju 
Społecznego  
DRMG kilka lat temu robiła taką inwentaryzację, moŜemy poprosić NZOZy Ŝeby na 
bieŜąco przekazali informację o stanie budynku.  
 
     PUNKT 10 
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi  
w roku 2013  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
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Pani Magda mówiła na temat wolontariatu ale czuję swoisty niedosyt czy my jako 
miasto i jako radni zrobiliśmy wszystko Ŝeby powstrzymać kuratorium przed 
zabraniem punktów za wolontariat w szkole. Jest to przykre dla tych uczniów, 
którzy się starali, pomagali, a w lutym dowiadują się, Ŝe nie dostaną za to 
punktów.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM 
Staramy się prowadzić kampanię, która mówi o tym, Ŝe wolontariat to nie jest 
tylko ścieŜka pomocy i wspierania takiego charytatywnego ale jest to równieŜ 
ścieŜka rozwoju własnego i wszelkie działania, które młody człowiek podejmuje i 
które są działaniami na rzecz lokalnej społeczności powinny być w tym 
uwzględniane. Ale to nie jest zrozumienie, które jest wszędzie i kampanię 
promocyjne są nam potrzebne. To jest teŜ jednym z zadań, które ma w ramach 
zlecenia Centrum Wolontariatu do zrealizowania. Największe środki finansowe są 
przeznaczone na zadania z zakresu pomocy społecznej. Następną sferą dominującą 
jest kultura, potem sport, chociaŜ jak państwo pamiętacie z lat poprzednich jest 
sytuacja tego typu, Ŝe przez Biuro Sportu jest wspierany sport kwalifikowany.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
A gdyby tak usytuować Gdańsk na tle większych miast, to jak wypadamy? 
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM 
Plasujemy się w górnej strefie stanów średnich. Kilka lat temu Unia organizowała 
kongres poświęcony współpracy z organizacjami i wtedy jako kwotę docelową, 
którą mieliśmy osiągnąć w ciągu najbliŜszych kilka lat było 100 zł na głowę 
mieszkańca i ciągle nam jeszcze brakuje do tej kwoty.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Chciałam zaprosić wszystkich tu obecnych na 26 maja do WyŜszej Szkoły 
Zarządzania na konferencję na temat wolontariatu na rzecz zwierząt. Obecna tu 
pani Magdalena Skiba jest współorganizatorem ale teŜ WGK, Wydział Środowiska i 
nasza komisja. To wszystko się odbywa w ramach akcji „Społecznie wraŜliwi”. Pan 
prezydent uhonoruje medalem taką słynną opiekunkę kotów panią doktor Hannę 
Osińką – Okój. Będą teŜ wyróŜnienia dla wolontariuszy ze schroniska „Promyk”, 
działającego od wielu lat. Konferencja zaczyna się o 10:00. Kolejna rzecz – 
wolontariat pracowniczy Urzędu Miasta 24 maja w sobotę, pracownicy Urzędu 
budują wybieg dla psów w schronisku „Promyk”.  
 
     PUNKT 11 
Kompleksowe wspieranie rodziny – nowe podejście do rodziny w MOPR  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku oraz Lidia Kamińska – MOPR Gdańsk przedstawiły informację, która 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji 
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Proszę powiedzieć, które organizacje wygrały konkurs? 
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Są to 4 organizacje pozarządowe: „Stowarzyszenie Pomorskie Centrum 
Terapeutyczno-Prawne”, towarzystwo wspierania potrzebujących „Przystań”, 
Fundacja wsparcia społecznego i pomorski oddział okręgowy PCK.  
 
Danuta Krzemińska - Stowarzyszenie Pomorskie Centrum Terapeutyczno-Prawne 
Ja jestem prezesem nowej organizacji pozarządowej ale skupiającej róŜnych 
specjalistów od lat pracujących w róŜnych instytucjach w Gdańsku. Opiekujemy się 
15 rodzinami. Rzeczywiście wielką sprawą jest rozpoczęcie kompleksowości. 
Jestem terapeutą z 30-letnim staŜem pracy i podjęliśmy program kompleksowego 
wspierania rodziny, który został pozytywnie zaopiniowany właśnie z taką myślą, Ŝe  
jedynie w systemowym podejściu moŜliwe są zmiany. Współpraca między MOPRem, 
a nami i konkretnymi zespołami diagnostycznymi jest stała. Na spotkaniu  
organizacji pozarządowych, które zajmują się tym projektem wyłoniła się taka 
inicjatywa między tymi 4 organizacjami aby ze sobą współpracować, poniewaŜ 
tylko w taki sposób moŜemy zapewnić pomoc bardzo mocno celowaną do kaŜdej 
rodziny po wnikliwej diagnozie. Na początku rodziny zaczęły nam sygnalizować, Ŝe 
do obsługi tej rodziny przychodzą ciągle nowe osoby. JeŜeli jest moŜliwe, to z 
ramienia organizacji chcę apelować o to, Ŝeby programy były dłuŜsze bo roczne nie 
mają sensu. Na taką skalę zaburzeń, które prezentują te rodziny i na skalę pracy, 
która stoi przed tymi rodzinami i przed specjalistami wszelkie zmiany asystentów 
będą temu szkodziły. Jestem certyfikowanym specjalistą terapii uzaleŜnień i 
większość tych rodzin ma problem alkoholowy, to jest choroba przewlekła. My nie 
mamy aspiracji Ŝeby leczyć tych ludzi ale Ŝeby ich motywować Ŝeby poszli do 
stosownych ośrodków w Gdańsku. Ja rozmawiam z tymi ludźmi nie w ramach 
poradni terapii uzaleŜnień gdzie jest większy opór tych dorosłych osób ale ja 
rozmawiam z nimi w innym miejscu i trochę z innego poziomu i widać, Ŝe to działa. 
To jest waŜne, Ŝe te osoby mogą uzyskać taką kompleksową pomoc prawną. W 
mojej organizacji jest teŜ moŜliwe Ŝeby prawnik reprezentował osobę w sądzie na 
sprawie. Rzeczywiście były juŜ takie sytuacje gdzie matka stanęła przed sprawą 
odebrania jej praw rodzicielskich, i postraszono ją, Ŝe jak nie zacznie się leczyć, to 
jej zabiorą dzieci i od listopada nie pije. ChociaŜ często mamy teŜ przypadki, Ŝe 
ludzie nie przychodzą na spotkania, wtedy zapraszamy kolejną dorosłą osobę z 
rodziny, staramy się wnikać w tę rodzinę i pracować z nią systemowo. Podoba mi 
się ten pilotaŜ i ta inicjatywa, ale w moim przekonaniu wymagałaby większej 
ciągłości na przyszłość. Bo jeŜeli my systemowo pomoŜemy i będzie ten systemowy 
kręgosłup pomocy w destabilizowanej rodzinie i jeŜeli damy taką stabilność, to 
będzie większy komfort pracy. A skala zaburzeń i zaburzeń osobowości zespołu 
stresu pourazowego jest bardzo duŜa i to na pewno nie jest na terapię 
krótkoterminową.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy ten projekt generuje jakieś dodatkowe koszty, wydatki, przesunięcia?  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR 
My w tym konkursie przekazaliśmy średnią kwotę na osobę, którą dysponowaliśmy. 
To są nasze własne środki.   
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Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
To jest na razie pilotaŜ, będzie trwał do końca roku. Ale tak jak pani powiedziała, 
to są rodziny wieloproblemowe i nie wystarcza tu praca krótkoterminowa. Na 
pewno będziemy to brać pod uwagę przy projektowaniu budŜetu i do 
przygotowywania kolejnej edycji projektu.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR 
Nasz projekt zrodził się w ubiegłym roku kiedy podpatrzyłam go na słuŜbowej 
delegacji zagranicznej i tam to działa. Chcieliśmy spróbować przenieść go na nasz 
grunt dlatego zabiegaliśmy o dodatkowe środki z alkoholówki. Ogłosiliśmy jesienią 
diagnozę rodzin z największymi problemami, musieliśmy wybrać z róŜnych centrów 
pracy socjalnej, z róŜnych rejonów miasta. Zastanawialiśmy się czy podejmować to 
ryzyko dlatego umówiliśmy się tylko na rok Ŝeby przypatrzeć się temu. Jeśli coraz 
częściej słyszymy od pracowników organizacji, Ŝe to ma sens, to będziemy walczyć 
o środki w przyszłym roku.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Pani powiedziała, Ŝe trudno będzie po roku czasu ocenić bo to jest jednak 
długofalowy proces. Po roku na pewno będą jakieś wnioski, one nie muszą być 
zadowalające ale chodzi o to Ŝeby zrobić taki pozytywny lobbing tej całej 
inicjatywy bo moŜe owoce przyjdą dopiero po dwóch latach.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR 
Ale efekty juŜ widać bo kilkoro dzieci wróciło do swojego środowiska.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Dlatego warto by było Ŝeby zrobić jakiś zapis w przyszłorocznym budŜecie Ŝeby to 
nie uciekło przyszłej Radzie Miasta.  
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji  
Pani wspomniała o kobiecie, która poddała się leczeniu bo była pod presją zabrania 
dzieci ale ja bym nie traktował tego jako sukces, bo było to leczenie pod 
przymusem.  
 
Danuta Krzemińska - Stowarzyszenie Pomorskie Centrum Terapeutyczno-Prawne 
Ja nie mówiłam o tym w kategoriach sukcesu terapeutycznego, ale wielu 
alkoholików dopiero zaczyna ogarniać swoje Ŝycie jeŜeli stoją pod ścianą.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Grupy osób zaangaŜowanych w ten projekt, to są grupy osób z problemem 
alkoholowym i problemami opiekuńczo-wychowawczymi. Te problemy bardzo 
często współistnieją razem, jeden jest bardziej nasilony, inny jest mniej 
dominujący. Dlatego te grupy osób zostały w ten sposób wyłonione. Bardzo często 
dominującym problemem umieszczania dzieci w pieczy to nie jest ubóstwo 
rodziców tylko problem uzaleŜnienia.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 
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     PUNKT 12 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o piśmie od pani Prezydent Kamińskiej w 
sprawie wytypowania przedstawiciela Rady Miasta Gdańska do prac komisji 
konkursowej rozpatrującej oferty na wybór realizatorów Programu zdrowotnego – 
zaszczep się przeciwko grypie, a będziesz cieszył się jesienią Ŝycia w ramach  
„Programu Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom 
Społecznym dla Gminy Miasta Gdańska w latach 2014-2016”.  
 
Zaproponowano kandydaturę radnego Lecha Kaźmierczyka, który wyraził zgodę na 
uczestnictwo.  
 
PowyŜszą kandydaturę przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Nie było więcej spraw bieŜących i korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 18:00.  
 
 
     Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
         i Ochrony Zdrowia RMG 
 
         Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 


